
 

 

Bestyrelsesmøde i Friluftsrådet Vendsyssel onsdag den 8. november 2023 kl. 17.00-19.15 hos Betty, 

Milrimvej 101, 9981 Jerup 

Deltagere: Thomas, Betty, Hanne, Benjamin, Jens, Lars 

Fraværende: Bo 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

Den blev godkendt. Indledningsvist blev de nye mailadresser drøftet. Nogle har fået den nye adresse til at 

fungere. For andre er den endnu ikke etableret.   

2.  Godkendelse af referatet fra bestyrelsesmødet den 15. august 2023 

Det blev godkendt. 

3. Mødeplan for 2023-2024 

1. Den fremsendte plan blev gennemgået frem til årsmødet 18. marts 2024. Det kan nævnes, at sidste  

    bestyrelsesmøde i år bliver 5. december i Skovhuset. 

2. Årsmødet. Det bliver i Lunken Naturskole med hærvejen som et muligt tema. Betty fortsætter ikke i 

    bestyrelsen. 

 

4. Fredning 

1. Tversted, Tannisbugtvej 123. Genopførelse af sømærke. Der er givet dispensation med stemmerne 

     2-1. Afgørelsen er begrundet i, at det skal være et kulturhistorisk vartegn. Den er anket af DN, men 

     ikke af Friluftsrådet. 

2. Råbjerg, Kandestedvej 289. Der er givet dispensation til at bygge et nyt hus i stedet for ét, der er revet 

    ned. Der er ingen friluftsinteresser i sagen.  

 

5. Nyt fra Friluftsrådet centralt 

1.  Udvalg om adgang. Stadig intet nyt. Det er svært at deltage for dem, der bor længere væk. 

2.  Lokalbestyrelsesseminar 29.-30. september. Det var i Billund. Thomas og Jens deltog. Det var et fint 

     seminar på Hotel Legoland.   

3.  Ny lokal organisation. Thomas gjorde rede for denne. Der er en toårig forsøgsperiode, hvor det 

     overvejes, hvordan vi kommer videre i en slankere organisation. 

 

6. Regionen 

1. Regionsudvalgsmøde 29. august. Thomas havde medbragt et skriftligt referat fra dette næstsidste 

    møde. Efter næste møde 22. november nedlægges regionsudvalget. 

2. Råstofplan 2024. Thomas refererede fra mødet i følgegruppen 25. oktober. Det er spændende, hvordan 

    råstofgrave bliver reetableret. Vores interesse er, at det sker til friluftsformål. 

7. Nyt fra NS Vendsyssel 

Næste møde i skovbrugerrådet er 30. november.  Endnu er der ikke fremkommet en dagsorden. 

 



 

 

8. Afholdte møder 

Naturpark Tolne. Møde i naturpark rådet 24. oktober. Der er et fyldigt referat fra mødet, hvor Hanne 

specielt fremhævede friluftsgruppens arbejde. Flere naturparker har et korps af naturparkguider. Noget 

lignende overvejes i Naturpark Tolne. Tårngruppen er stadig aktiv og den nye Eskær Sti ser ud til at blive 

benyttet meget. Der stadig fokus på Brinkhus. Naturparkens Dag var en succés med 200 deltagere. Der er 

stemning for at den gentages. Næste år er det 5 år siden naturparken blev indviet. Den skal derfor 

certificeres for en ny 5-års periode.  

9. Nyt fra kommunerne 

Hjørring Kommune. 

Møde i grønt råd 2. november. Hanne deltog. På programmet var blandt andet det grønne budget 2024 ved 

Bettina Hedeby, grøn pulje og tilskudsmidler fra VE projekter ved Laus Gro Nielsen. Jens Pedersen 

orienterede om overløbsanlæg. Et referat afventes. 

Brønderslev Kommune. 

Grønt råd 28. september. Det foregik ved Klokkerholm Møllesø, hvor Benjamin deltog. Referat er udsendt. 

Frederikshavn Kommune.  

Grønt råd 21. september. Referat på hjemmesiden. 

Læsø Kommune. 

1. Thomas orienterede om en sag vedrørende en overnatningsplads i § 3 område. Der var givet tilladelse til 

    at opføre et shelter. 

2. Naturnationalparken.  Vibeke fra Naturstyrelsen har udvirket, at der kan etableres en gangbro.  

10. Eventuelt 

Intet. 

Jens Kølbæk 


